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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF  

Poř. číslo zápisu:  22 

Datum zasedání:  30. 03. 2016 

Přítomni:  Bernatík, Buryová, Cibuľová, Franěk, Chmielová, Koštuříková, Macura, 
Nikorjak, Šeligová, Verner 

Omluveni:  Dziadková, Klepková Vodová, Kuric 

Hosté:   Stavárek, Šromková 

 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 
2. Podmínky přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního 

programu Ekonomika a Management akreditovaného v anglickém jazyce 
v prezenční formě studia SU OPF v Karviné pro akademický rok 2016/2017 
(upravená verze) 

3. Výroční zpráva o hospodaření SU OPF v Karviné za rok 2015 
4. Rozdělení finančních prostředků (rozpočet) SU OPF na rok 2016 
5. Různé 

 
1. Úvod, schválení programu 
 
Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory i hosty a konstatovala, že Akademický 
senát je usnášeníschopný. Poté dr. Koštuříková vyjmenovala jednotlivé body programu a 
požádala o případné návrhy na úpravu. Přítomní členové senátu s navrženým programem 
vyslovili souhlas. Žádný další bod programu nebyl navržen. 
 
Hlasování:  
Pro:   10  Proti: 0   Zdrželi se:  0   
 
 
2. Podmínky přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního programu 

Ekonomika a Management akreditovaného v anglickém jazyce v prezenční formě 
studia SU OPF v Karviné pro akademický rok 2016/2017 (upravená verze) 

 
Dokument, resp. jeho úpravu, představil děkan fakulty prof. Stavárek. Zdůraznil, že se nejedná 
o změnu podmínek přijímacího řízení, nýbrž o jejich precizaci za účelem zatraktivnění studia 
pro zájemce. Konkrétně se jedná o formu (nikoliv obsah) přijímací zkoušky pro uchazeče ze 
zahraničí. Tito zájemci nemusí absolvovat přijímací zkoušku osobně v budově SU OPF 
v Karviné, nýbrž ji mohou vykonat elektronicky. 
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Dále děkan stručně vysvětlil postup při online přijímací zkoušce: 
- uchazeči obdrží email s uvedení data a času přijímací zkoušky, aby si mohli zajistit přístup 

k internetu, 
- dále obdrží link odkazující na zkušební test s heslem, 
- bude stanoven přiměřený časový limit k vykonání zkoušky, 
- výsledky budou uloženy do systému. 
 
Kromě výše uvedeného mechanismu online přijímací zkoušky byly do podmínek zapracovány 
některé podrobnosti, např.: 
- E-mailová komunikace bude výhradním komunikačním kanálem. 
- Poplatky spojené s bankovním převodem musí být hrazené na straně uchazeče.  

 
Konkrétní úpravy textů byly vyznačeny v dokumentu, který měli senátoři před jednáním 
k dispozici.   
 
Předsedkyně senátu poděkovala za představení dokumentu a vyzvala k položení dotazů  
a připomínek. 
 
Jelikož žádný ze senátorů nevznesl dotaz ani připomínku, dr. Koštuříková zahájila hlasování  
o doplněných podmínkách přijímacího řízení v anglickém jazyce. 
 
Hlasování:  
Pro:  10   Proti: 0   Zdrželi se:  0   
 
Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 
schvaluje Podmínky přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního programu 
Ekonomika a Management akreditovaného v anglickém jazyce v prezenční formě studia 
SU OPF v Karviné pro akademický rok 2016/2017. 
 
 
3. Výroční zpráva o hospodaření SU OPF v Karviné za rok 2015 
 
Výroční zprávu o hospodaření fakulty za rok 2015 představila tajemnice fakulty ing. Šromková 
a uvedla, že VZ byla projednána s Komisí pro hospodářské záležitosti. Tajemnice fakulty 
konstatovala, že SU OPF dosáhla za rok 2015 příznivého hospodářského výsledku 3 052 tis. 
Kč. K tomu je třeba připočítat 5 mil. Kč převedených před uzávěrkou do fondu provozních 
prostředků. Zůstatek Fondu provozních prostředků k 1. 2. 2016 činí 18 328 tis. Kč. Tuto částku 
lze považovat za finanční rezervu do dalších let. Na závěr tajemnice fakulty konstatovala, že 
SU OPF se ekonomicky stabilizovala. 
 
Následně dr. Koštuříková vyzvala předsedu KHZ k vyjádření k Výroční zprávě o hospodaření 
SU OPF za rok 2015. Předseda komise Ing. Verner potvrdil, že zpráva byla komisí podrobně 
projednána a byly zodpovězeny doplňující dotazy členů KHZ. Např. ze strany KHZ byl vznesen 
dotaz na rozdíl mezi Aktivy a Pasivy.  Tato skutečnost byla objasněna Ing. Kazíkovou: aktiva 
a pasiva se následně vyrovnají na celouniverzitní úrovni.  Ing. Verner proto doporučil členům 
senátu Výroční zprávu o hospodaření ke schválení. 
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Předsedkyně senátu poté požádala o případné připomínky a dotazy. 
 
O slovo se nepřihlásil žádný z členů senátu, proto bylo přistoupeno k hlasování o Výroční 
zprávě o hospodaření SU OPF za rok 2015. 
 
Hlasování:  
Pro:   10  Proti: 0   Zdrželi se:  0   
 
 
Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 
schvaluje Výroční zprávu o hospodaření SU OPF v Karviné za rok 2015 v předloženém znění.  
 
4. Rozdělení finančních prostředků (rozpočet) SU OPF na rok 2016 
 
Předsedkyně AS SU OPF předala slovo děkanovi fakulty. Prof. Stavárek navázal na je jednání 
AS SU OPF dne 24. 2. 2016, kdy senátorům stručně nastínil základní parametry a pravidla 
rozdělování prostředků na veřejné vysoké školy (VVŠ). Na základě přehledu „Rozpis 
finančních prostředků mezi VVŠ pro rok 2016 a změna oproti roku 2015“ děkan ve své 
prezentaci demonstroval, že finální částka pro všechny VVŠ k přerozdělení činí 16 miliard Kč, 
pokles finančních prostředků je celkově 128 mil. Kč (-0,80 %). Děkan zdůraznil, že tento pokles 
není nikterak dramatický a je na všech VVŠ přibližně stejný (SU Opava -0,86 %). Systém je 
tedy spravedlivější než v minulosti, kdy byly zvýhodněny velké univerzity.  
Vzhledem k tomu, že na univerzitní úrovni bylo prosazeno používání ministerských pravidel 
pro rozdělování prostředků jednotlivé součásti, je u všech součástí stejný meziroční pokles 
finančních prostředků, tj. -0,86 %. 
Po shrnutí výše uvedeného výchozího stavu děkan pokračoval v představení rozpočtu SU OPF 
pro rok 2016. Prof. Stavárek uvedl, že tento rozpočet musí být vyrovnaný a má 3 základní pilíře: 
 

1. Vzdělávací činnost 
2. Doplňková činnost 
3. Koleje a menzy 

 
Dále děkan ve své prezentaci upozornil na objem mzdových nákladů rozpočtovaný na rok 2016, 
a to 44 mil. Kč – bez odvodů (z celkových nákladů 75 mil. Kč). Děkan konstatoval, že na 
základě kladného hospodářského výsledku a finanční rezervy ve fondu provozních prostředků 
nepředpokládá snižování mezd ani snižování počtu zaměstnanců. 
Na energie je počítáno s částkou 8 mil. Kč ve vzdělávací činnosti.  
Děkan upozornil, že rozpočet počítá s náklady na provoz objektu na ul. Žižkova, přičemž tento 
objekt bude v měsíci dubnu 2016 předmětem dražby. Pokud dojde k jeho prodeji, skutečné 
náklady na provoz se sníží. Naopak, rozpočet zahrnuje celoroční výnosy z pronájmu objektu na 
ul. Osvobození (Polská škola), přičemž smlouva o pronájmu s ÚP Karviná je oficiálně platná 
pouze do 31. 8. 2016. Předpokládá se však prodloužení pronájmu.  
Závěrem děkan uvedl, že k vyrovnání rozpočtu má přispět náklad, který lze upravit dle potřeby, 
a to odpisy vyřazených skript (až 1,4 mil. Kč).  
 
Vzhledem k tomu, že také tento materiál byl projednáván Komisí pro hospodářské záležitosti, 
požádala dr. Koštuříková předsedu KHZ, aby shrnul výsledky jednání.  
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Ing. Verner poděkoval za slovo. Informoval členy senátu o tom, že na jednání Ing. Šromková 
představila základní filozofii tvorby rozpočtu. Kromě provozní dotace z MŠMT počítá rozpočet 
s dalšími plánovanými výnosy fakulty a prostředky na specifický výzkum a institucionální 
podporu.  
 
Tajemnice fakulty dále podrobně členy komise informovala o oblasti institucionální podpory a 
jejím rozdělení pro rok 2016. Tyto prostředky budou využity na: odměny za posudky, 
administrativu spojenou s vydáváním vlastního časopisu, podporu VaV, dále na pokrytí mezd 
pracovníků a režii fakulty. Přesné číselné údaje jsou uvedeny ve zprávě z jednání KHZ.  
 
Závěrem Ing. Verner uvedl, že nic nebrání tomu, aby materiál nemohl být schválen AS SU 
OPF. 
 
V rámci diskuze se přihlásil o slovo dr. Franěk, který se zamýšlel nad tím, jak se bude 
financování VVŠ odvíjet dál? 
Děkan fakulty odpověděl, že pro příští rok by měla platit pravidla stejná jako pro rok letošní.  
Změny s největší pravděpodobností nastanou po změně legislativního rámce (nový 
vysokoškolský zákon). Prof. Stavárek se rovněž zamýšlel nad jednotlivými variantami 
budoucího financování vysokého školství, které mohou být různé.  Dr. Franěk v té souvislosti 
poznamenal, že pokud VVŠ budou vykazovat finanční rezervy, nebude ze strany MŠMT vůle 
k navýšení rozpočtu.   
 
V rámci diskuze o rozpočtu děkan senátory informoval o plánu na rozdělení výnosu 
z budoucího prodeje objektu na ul. Žižkova. Z tohoto výnosu budou uhrazeny nejprve náklady 
na stěhování objektu. Část prostředků bude použita na fond solidarity určený pro potřeby 
součástí SU, které se dočasně ocitnou v nezaviněné finanční tísni. Zbytek prostředků je určen 
pro fond rozvoje určený na investiční akce. 
 
Tajemnice fakulty připomněla, že pokles studentů způsobuje návazně i pokles výnosů z kolejí 
a menz. Konkrétně koleje Na Vyhlídce jsou využívány pouze ze 75 %. Na otázku dr. Buryové, 
zda by se tyto ubytovací prostory nedaly komerčně využít, tajemnice odpověděla, že se tak děje 
krátkodobým i dlouhodobým ubytováním různých zájemců, ale představa ubytovacího 
turistického centra je nereálná, jelikož Karviná není atraktivní lokalita. 
 
Dr. Bernatík požádal děkana o upřesnění, co je důvodem vzniku finanční rezervy za loňský rok 
(5 mil. převedeno do fondu provozních prostředků, 3 mil. hospodářský výsledek). Děkan 
zopakoval údaje ze své prezentace: úspory byly v mzdové oblasti a dále uvedl, že jsou na mzdy 
používány rovněž prostředky institucionální podpory. Zvýšily se také výnosy z vedlejší činnosti 
(pronájem „Polské školy“). 
 
Po proběhlé diskuzi bylo přistoupeno k hlasování o rozdělení finančních prostředků SU OPF 
v Karviné na rok 2016. 
 
Hlasování:  
Pro:   10  Proti: 0   Zdrželi se:  0  
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Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 
schvaluje Rozdělení finančních prostředků SU OPF v Karviné na rok 2016. 
 
 
 
5. Různé 
 
Univerzitní knihovna, pracoviště Karviná  
Děkan fakulty informoval členy senátu o chystaných změnách v provozu Univerzitní knihovny 
(UK). Od roku 2016 se stala UK samostatnou rozpočtovou jednotkou a za její rozpočet je 
zodpovědná vedoucí knihovny. Mezi vedením univerzity a fakulty proběhla jednání 
o převedení karvinské knihovny pod SU OPF. Znamenalo by to, že se zjednoduší finanční toky, 
neboť by fakulta ze své části dotace neodváděla příspěvek na provoz na rektorát, aby se 
následně finanční prostředky zase vracely. Zároveň by pod fakultu, respektive děkana spadaly 
i personální a provozní záležitosti karvinské knihovny. Rektor pověří děkana řízením tohoto 
pracoviště v nejbližší době. Tato změna by mimo jiné znamenala úsporu ve mzdové oblasti 
(příspěvek na mzdy pracovnic rektorátu) a zároveň by měla psychologický dopad: vedení 
fakulty by mohlo přímo ovlivňovat kvalitu a organizaci práce zaměstnanců karvinské knihovny.  
 
Prodej objektu na ul. Žižkova 
Dr. Bernatík požádal o upřesnění prodeje objektu „Žižkova“ formou veřejné dražby. 
Ing. Šromková informovala, že prodejem byla pověřena realitní kancelář NAXOS, na jejíž 
webových stránkách jsou informace o průběhu dražby. Dnešní den proběhla prohlídka objektu. 
RK NAXOS eviduje 2 zájemce o koupi objektu. Dražební jistina činí 800 tis. Kč, vyvolávací 
cena je 15 mil. Kč.  
Na otázku Ing. Nikorjaka, v čem jsou spatřovány úspory za provoz nevyužívaného objektu, 
Ing. Šromková odpověděla, že úspory se projeví ve snížení nákladů za energie a vodu.  
 
Tím bylo jednání Akademického senátu SU OPF ukončeno.  
 
 
Příští řádné zasedání AS SU OPF se uskuteční 27. 4. 2016 v 13:00 hod. v místnosti A 308.  
 
Za správnost:  
Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 
 
Zapsala:  
Mgr. Dagmar Sohrová 
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Usnesení ze zasedání AS SU OPF ze dne 30. 3. 2016 
 

1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné schvaluje Podmínky přijímacího řízení do navazujícího magisterského 
studijního programu Ekonomika a Management akreditovaného v anglickém jazyce 
v prezenční formě studia SU OPF v Karviné pro akademický rok 2016/2017. 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné schvaluje Výroční zprávu o hospodaření SU OPF v Karviné za rok 2015 
v předloženém znění. 

3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné schvaluje Rozdělení finančních prostředků SU OPF v Karviné na rok 2016. 
 
 
 

 
 
Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 
předsedkyně AS SU OPF 
 


